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Roiti Mihály 
a választást 

ebhen a ropnan 

Tegeap délután roppant izgalmas han- 

gulatban kezdte tárgyalni Salonta város taná- 

csa az Ipartestület ellen meginditott vizsgá- 

latról szóló jelentés ügyét. 
Már az első pillanatban észre 

venni, hogy ebben az országos 

kérdésben nagyon nehéz a határozat s 

nem is volt napirendre tüzve, Kovács 

mégis kérte a sürgösség kimondását. 
Éppen ennél a pontnál azonban eltávo- 

zott az elnök és Simoc Augusztin elnök- 

helyettest bizta meg azzal, hogy a kérdés 

taárgyalását levezesse. 
Balog titkár megjegyzi, hogy a sürgős- 

ség kimondása csak abban az esetben lehet- 

séges, ha a tanácsosok alaposan megindo- 

kolják, hogy miért van erre szükség, ezen- 

kivül pedig kétharmad többség szükséges 

szavazásnál, továbbá csak abban az esetben 

lehet napirenden kivül sürgősen letárgyalni 

egy ügyet, ha abból a városra kár háramlik. 

Rettentő érzést keltett az a bizonytalan- 

ság, mely ennél a kijelentésnél urrá lett a 

tanácsosokon, mig dr Cosiu Moise megtörte 
a csendet és azt mondotta, hogy erkölcsi 
kára származik a városnak ebből az ügyből. (?) 

Pántos Adrian, mint referens ismertette 
a Balogh Imre és Szabó József által beadott 
feljelentéseket, melyek sok vádpontot 
maznak és szabálytalansággal vádolják meg 
az Ipartestületet (helyszüke miatt most nem 
közölhetjük ezeket a pontokat, de legköze- 
lebb rátérünk) s felolvasta annak a jegyző- 
könyvnek kivonatát, melyben beszámol a vá- 
ros mint elsőfoku iparhatóság által kiküldött 
kizottság munkájáról. 

A vádpontok között nincsenek olyan 
tulságosan szenzációsak, melyek alkalmasak 
lennének arra, hogy az Ipartestület előljáró- 

ságát beieketitsék, vagy megvetésnek te- 
gyék ki. 

A vizsgálatról ifelvett 
lényegtelen szabálytalanságokat ismer be, 

amelyek talán a hozzá nem értésről tanus- 
kodnak, azonban komoly vádak beigazolását 
nem találta a kiküldött bizottság. 

Simoc alelnök kijelenti, hogy az ügy 
nagyon kényes sőt nagy horderejü, nem akar 
eltérni a törvénytől, ragaszkodik a törvény 

minden betüjéhez. 

Bődi Mihály tanácsos felteszi a 

kérdést, hogy ugyan miért indult 

ez a hajsza az Ipartestület ellen. 

hiszen az iparosság várcsunk zömét teszi s 

lehetett 
horderejü 

Béla 

jegyzőkönyv 

tartal- 

üggetlen pol 

árak: Helyben 1 hóra 25 Lei, vidékre: 

LEU 

Felfüggesztette Salonta 

várostanácsaazlpartestület 

előljáróságát 
dr inarhatósági biztos vezeti le 
.- Nehezen határozott a tanács 

t 

-
—
-
-
.
 

Szerkesztésért felelős : 

kényes ügyben 

ő mint törvénytisztelő ember nem tudja 

megérteni, hogy mi szükség arra, hogy ilyen 

sürgősen tárgyalják le ezt az ügyet mely 

nem is szerepel a napirendben. 

Órák mulnak el, mig alig tudnak előre 

el jutni. Érvek, ellenérvek röpködnek. a hangu- 
r lat nagyon feszült, sziate-látszik, hogy a ta- 

nácsosok nem is tudják mit határozzenak, 

majd dr Cosiu Mózes ügyvéd, városi ügyész 

elismeri, hogy ilyesmire nemcsak, hogy a 

környéken, de az egész Romániában példa 

nem volt s a joggyakorlat sem. tudja, hogy 

mit tegyen ilyen esetben. 

Időközben megérkezik Kovács Béla, aki 

átveszi az ügy levezetését. Dr Cosiu Moise 

kifejti, hogy az 1884. évi ipartörvénynek 

mily rendelkezései vannak. Jelen esetben 

mikor szabalytalanságokat találnak az Ipar- 

testületnél, eisőizben megintik, ami szerinte 

megtörtént, (?2) tehát nem maradt más hátra, 

mint a téstület előljáróságának fellüggesz- 

tése és az uj választás elrendelése. 

Majd felhivja a tanács figyelmét, hogy 

az iparhatósági biztost kérdezzék meg elő- 

ször, vajjon talált e szabálytalanságokat az 

Ipariestületnél s ha igen, ugy miért nem je- 

lentette. Szerinte 

a város is mulasztást követett el 

akkor, amikor nem vette tudomá- 

. sul, hogy az iparhatósági biztos 

azóta is müködik, amióta Salonta 

város lett. 

Annak ellenére, hogy Kovács Béla pri- 

márt fgyelmeztetik, hogy vigyázzon jól a 

döntésnél, mert a város nagy és hatalmas 

erkölcsi testületéről van szó, az elnök azt 

hangoztatja, hogy miután szabálytalanságok 

történtek, szükségesnek tartja az előljáróság 

felfüggesztését annál is inkább, mert vasárnap 

közgyülés lesz és sietni kell a határozattal. 

Oláh Lajos azt hangoztatja, hogyha szabály- 

talanság fordult elő az Ipartestületnél, ug
y uj 

embereket kell oda kinevezni. Rozvány József 

nem tartja sulyosnak az elkövetett szabályta- 

lanságokat, Simoc Gusztáv pedig a törv
ényes 

szellem betartását követeli, szerinte nem 
meg- 

engedhető, hogy a városi tanács törvényte- 

lenséget kövessen el. 

A hozzászólások után Kovács Béla el- 

nök ugy határozott, hogy az iparhatósági 

biztost logja megbizni a választás levezeté- 

sével, egyben pedig delegálni iog egy bizott- 
ságot, mely a lellüggesztett ipartestületi elől- 
járóság helyett log intézked 

. . ; 

itikai napilap vasárnap SALONTA,1934. 
február 18. 

Szerkesztőség és kiadóhivatal : 

SALONTA PIATA UNIRI! No 13. 

Ehhez a határozathoz mi csak azt lüz- 

zük hozzá, hogy országos viszonylatban ezja 

második eset, hogy a tanács nem a törvény 

szellemének megfelelően függesztette fel egy 

erkölcsi testület előljáróságat s bizony a vá- 

ros lakossága legnagyobb megdöbbenésse
l fo- 

gadja ezt a határozatot, melynél a kierősza- 

koltság szine látszik. 

Salonta társadalmának zöme iparos. 

Azok az emberek, akik a testület vezet
őségé- 

ben vannak salontai lakosok, nem szöknek 

meg, mindenkor itt vannak minden erkölcsi 

és anyagi felelősséget vallalnak, tehát ha a 

felhozott vádak meg is felelnek az igaz
ságnak 

még akkor is felelősségre lehet őket vonni. 

Legközelebb teljes részletességgel ráté- 

rünk ennek a tárgynak ismertetésére. Most 

még annyit, hogy nemcsak az iparosság, ha- 

nem a város valamennyi polgára elitéli a 

vaárosnak, mint elsőloku iparhatóságnak 
ezt a 

tenykedését. 
A jegyzőkönyvek szerint nem történtek 

annyira sulyos szabaálytalanságok, hogy ezért 

ilyen zsinórmérték alkalmazása járt volna, ezt 

meg is erezte a tanács néhány tagja, aki lel- 

kileg kinlódott a tárgyalás folyamán. 

................
 

Vass Sándor 6400 lejt 

kér a várostól válasz- 
tási autó-utért 

Vass Sándor solför kéréssel for- 

dult a városhoz. Kérvényében előadta, 

hogy még 1927 ben, dr Greavu Aurél 

akkori polgármester megbizta őt a 

választási propaganda alkalmából 

autófuvarozásal s ezért 6G400 lejt 

követel. 
A város ellen meginditott pert 

imeg nyerte a salontai járásbiroságon. 

Kéri, hogy az összeget ne fizessék ki, 

hanem tudják be városi taxába. Dr 

Cosiu Mózes úgyész véleménye sze- 

rint annakidején a polgármester a. 

saját személyében bizta meg munká- 

val Vass Sándort s bár elismeri, hogy 

jogos a kérelme, mégis kéri a taná- 

csot, hogy vegye le a kérdést a 

napirendről. 

.... 

felépül a füveskerti 
elemi iskola 

A városi tanács tagjai a tegnapi 

ülésén tudomásul vették, hogy a iü- 

-
 

veskerti elemi iskolát felépitik. 
ré 

znnnöelltlélemsznttévété yétsété 

ön és egész családja büszke lesz, ha meg- 

nézi a könnyekig kacagtató és megható iilmet, 

a Szegény kicsi árvát !



Hát... mégis meglesz a városi jéggyár! 
Pontosan egy és félórás vita tár- 

gyát képezte a tegnapi tanácsülésen 
a jéggyár felszerelésének kérdése. Ki- 
rály Lajos mérnök ismertette a jég- 
gyár felszerelésére nézve beadott aján- 
latokat. Kitünt, hogy a CGanz gyár 
ajánlata igen kedvező. Majd Bordás 
Lajos tanácsos azt a kijelentést tette, 
csodálja, hogy „a villanytelep az, amely 
mindig olyan sok költséget okoz a 
városnak és a főmérnök az, aki min- 
dig ujabb és ujabb összegeket állit 
be akkor, amikor egy egy költségve- 
tési összegről van szó." 

A tanács megállapitotta, hogy a 
jéggyár három év alatt nem tudja ki- 

fizetni a gépek árát, 690,000 leit, igy 
is azonban azt a határozatot hozta, 
hogy a Ganz gyár ajánlatát fogadja 
el, mert hiszen nem történhet meg, 
hogy a város jég nélkül maradjon. 

A tegnapi tanácsülésen derült ki 
az a megdöbbentő részlet is, hogy az 
egészségre nézve rettenetesen káros 
kutvizből is készült a jég, most azon- 
ban egy rezervoárt épitenek az ártézi- 
viz részére s igy nyugodtan lehet 
használni a jéggyári jeget. 

A szerelési munkálatok három 
hónapig tartanak. Tehát valószinü, 
hogy a nyáron már az uj gépeken 
készült jeget kapjuk. 
....... 

Csak honoráriumot kapnak az Árpád 
malom hivatalnokai 

Kovács Béla elnök közölte a 

tanácsülésén, hogy eljárt a minisztériumnál 
az Árpád malom hivatalnokai ügyében. A 

tegnapi J minisztérium a rendes alkalmaztatást nem en 
gedélyezi, azonban mint ideiglenes munka- 
erők honorárium mellett dolgozhatnak. 

Góápolókat vesz fel a város 
Horváth Nándor állatorvos 

nács tegnapi ülésén referálta, 
mének ápolásához három ápoló fel- 

a ta- vétele vált szükségessé. A tanács el- 
hogy a fogadta a bejelentést s három ápolót 

fellcgadnak erre a célra. 
......a... 

Az Jpartestület közgyűlése 
Lapunk mai számában közöljük 

az Ipartestület rendes évi közgyüűlésé- 

ros iparostársadalma megérti e nap 

mas tömeg lesz jelen 
nek meghivóját. Bizonyos, hogy a vá- 

fontosságát és hatal- 
a közgyülésen. 

Ez a közgyülés határozatképes lesz. 

és a történtek 

Elgázolta szekerével egy részeg kocsis 
Diószeghy Erzsébet tanitónőt 

A tegnapi nagyvásárban 
csétlenség történt. Diószeghy Károly 
volt főjegyző, tanitónő leánya a Sír 
Horia (Tenkei uton) át akart menni a 
másik oldalra, mikor egy szekér 
elgázolta. 

A szekér keresztülgázolt a fiatal 
leányon, akit sulyos sérüléseivel a 
Kemény testvérek autója szállitott a 
közzórházba, ahol, dr Cosma főorvos 

szeren- l 

azonnal első segélyben részesitette. 
Jobbkarján, arcán, vállán, 

sulyos zuzódásokat szenvedett. 
lábán 

NSC tea-estély 

A szekér gazdája, egy elvetemült, 
berugott vidéki parasztgazda, elhajtott, 
ugy, hogy az üldözésére indult embe- 
rek nem tudták megtalálni. 

Diószeghy Erzsébet állapota nem 
életveszélyes. A kórházból az első 
segitség nyujtása után azonnal 

vosi kezelés alá vették. 
A szerencsétlenség hire pillanatok 

alatt elterjedt a városban s mindenki 
mély megdöbbenéssel tárgyalta a szim- 
patikus tanitónőt ért szerencsétlenséget. 

szülei 
lakására szállitották, ahol gondos or- 

í 
; filmcsodát! 

A. URÁNIA! Szenzációs hiradó 

nz N.S.C. feaestétye 
Az N.S.C. ma szombaton rendezi meg 

nivós teaestélyét a Kaszinoban. Nagyszerü 
hangulatban fog mulatni mindenki. Beléptidij 
nincs, csupán a teajegy megváltása kötelező. 

Felhivjuk a közönség figyelmét erre az 
estélyre mely olcsó és jó szórakozást jenent. 
Metetuta magoánam 

Országos vásár 
Az alesdi (élesdi) országos vásárt feb- 

ruár28-án és március i-én tartják meg. Állatok 
telhajthatók. 
............ ... .. 

Duschek Gyula gazdasági 
Drogramja 

Duschek Gyula gazdasági főintéző a 
városi tanács tegnapi ülésén nagyszerü gaz- 
dasági programot olvasott fel, melynek végre- 
hajtása esetén a városnak tekintélyes haszon- 
ban lesz része. ti 

A tanács tagjai nagy figyelemmel hall- 
gatták meg a gondosan elkészitett jelentést 
és megbizták Duschek Gyulát, hogy a gaz- 
dasági programot legjobb belátása szerint 
hajtsa végre. 
...... 

Havi 200 lej segély 
A városi tanács tegnapi ülésén özvegy 

Nagy Lajosnénak havi kétszáz lej segélyt 
szavazott meg. ' 

............... 

Bz lnartestület 
elnöki tanácsa tegnap este nagyfontosságu 
ülést tartotott. : 

Menyér és lisziárak 
Salonta város tanácsa tegnapi ülésén a 

kenyér és liszt maximális árát a badsereg ré- 
szére változatlanul meghagyta annak ellenére, 
hogy a buza lényegtelenül emelkedett. 
........................ 

Comitetul scolar al Gimnaziului 
„Regele Carol II." 

No. 421/934. 

Convocare 
Membrii Comitetului scolar de pe lánga 

gimnaziul de báeti „Regele Carol II. din Sa- 
lonta sunt rugati sa ia parte la adunarea ge- 
neralá care se va tinea Dumineca in 18 luna 
ert. la orele 11 si jum. in sala profesoralá a 
gimnaziului. ; 

a ordinea zilei: 
1. Raport asupra activitátii Comitetului 

pe exercitiul 1933. 
2. Votarea bugetului pe a. 1934 35. 
3. Chestiunea reinfiintárii liceului. 
4. Eventuale. 
Se atrage atentiunea ca intrucát la data 

fixatá nu se vor intruni majoritatea membri- 
lor, adunarea se amána pentru Dumineca vii- 
toare (25 Febr.) cánd se va tinea cu orice 
numár de membrii. 

Salonta, la 16 Februarie 1934. 
DIRECTIUNEA GIMNAZIULULI 

taai ananaaman 
ma szombaton a Kaszinóban! Belépő- 
dijninecs, teajegy megváltása kötelező 



1 
e
 

.
-
-
v
 

Kicsit pikáns ügy került tegnap letárgya- 

a városi tanács ülésén. Bondár János 

tuüzoltót annak idején elbocsájtották állásából, 
a tüzoltószobában bort ivott, tivornyá- 

(igy mondja egy jelentés) és „egy Cs. E. 

nevü nőt vitt be." 
Bondár a járásbiróság itéletével bebizo- 

olta, hogy a szóbanforgó pikáns hátterü 

varos ellen. 
A pert valamennyi flórumon megnyerte. 

1 ( st Kovács Béla primár ismertette az ügyet ! 

Convocare 
Membrii Adunsárii Generale de la Comi- 
Scolar al Gimnaziului de Stat pentru 
in Salonta, sunt rugati a se intruni in 

Dta ordinará in ziua de Duminecá 18 
ruarie 1934, orele 11 a. m. in localul sco- 

Ga ordinea de zi: 

I. Aprobarea bugetului pe anul financiar 
34-1935. 

Intrucaát la data de mai sus nu se va 
hni numárul de membrii prevázut de Re- 
ment, pentru a duce hotáriri valide, se- 

dinta se va amána pe ziua de Duminecá 25 
ebruarie 1934 cánd se va tine cu orice nu- 

de membrii prezenti. 
Salonta, la 16 Februarie 1934. 

DIRECTIUNEA. 
: . " [ 

Meghivó 
A szalontai allami leánygimnázium folyó 
ebruár 18-án tartandó rendes évi köz- 
lésére a tagokat tisztelettel meghivja az 
gatóság. 

A közgyülés tárgya: 
1. Az 1934-1935 költségvetés jóvá- 

yása. 
Ha a közgyülés nem lenne határozatké- 
ugy 1. év február hó 25-én a jelzett idő- 

1 és helyen a jelenlevők számára való te- 
et nélkül megtartatik. 
e ...ac.. 

; alárta közgyülése 
Holnap vasárnap tartja meg ren- 
évi közgyülését a salontai iparos 
gylet. Kéretnek az érdekeltek, 
y minél nagyobb számban jelen- 
k meg a közgyülésen. 

Március47 
jonuló gazdálkodó ifjak táncmulat- 
a Piata Unirii (Tolditér) 2. JÁMBOR 

tánciskolában. 

NEtalatozóban 
kg. friss juhtúroós-- 40 lei 
dkg. Ementhali sajt --- 8, 
2. Irappista sajt - - - - 6 , 

pár frankfurti, kenyérrel -- - 6, 

kmeo ÁRVA 
Pikáns hátterü ügy a tanácsülésen 

ok nem vele történtek meg s pert inditott. 

Egy film, amelyet mindenki megnéz, ali az tisayin s fmet lia 
v Warner Baxter 

a Még hat óra az élet és Cisko Kid tőszereplője 

s közölte a tanács tagjaival, hogy Bondár 

János a visszahelyezését kéri, vagy pedig 

békés megegyezést akar a perkölt- 

ség fizetésére és kártéritésre nézve. 
Dr Cosiu Moise ügyész véleménye sze- 

rint a város csak folytassa tovább az ügyet, 

mert nem valószinü, hogy a Kuriánál meg- 

nyeri a pört Bondár. 

Az ügyet azzal vették le a napirendről, 

hogy ujból bevizsgálják azt s akkor hoznak 
érdemleges határozatot. 

Ma, szombat este 9, 
vasárnap 6 és 9 órakor 

a Centrálban 

Paprika 
kisasszony 

Főszerepben: 

Gadál Franciska 
és 

Paul HMörbiger 
Az idei szezon legszenzációsabb, magyarul 

is beszélő filmslágere. Ezt a filmet min- 

denki megnézi. Egy magyar filmszinésznő 

legragyogóbb alakitása. Rendes helyárak. 

Előzőleg hiradó. A terem kellemesen 
temperálva. 

Szemes Gyula 
" 

jubiláris előadása 
Holnap, vasárnap lesz Szemes Gyula 

jubilárius előadása. Szinrekerül a Jövevények 

c. nagyhatásu dráma K. Komor Emma rende- 

zésében. Ugy a szereplők, mint a rendezés 
tökéletes lesz. Bizonyosak vagyunk benne, 

hoyy a jubileumi előadáson sokan jelennek 

meg, akik értékelik Szemes Gyula szinjátszó 

képességét. Bevezető előadast Tóth Imre 
ipartestületi alelnök tart. Előadás után tánc. 

Jegyek Kovács Lajos divatáru üzletében 
előre válthatók. 

A tanács tegnapi ülésén Kovács 
Béla beszámolt bucuresti utjáról s 
előadta, hogy mit intézet 
názium és utjavitás ügyében. 

Eszerint a gimnáziumot visszaál- 
litják, természetesen fokozatosan, min- 
den évben egy osztállyal több lesz, 
mig az utak javitására az állam fél- 
millió lejt ad Salonta városának. 

szombalt 9, 
vasárnap 6 és 9 órakor 

Uránia 

Halasi Andor nyilatko- 
zata az Ipartestület 

ügyéről 
Lapunk szerkesztője tegnap, amikor még 

a tanács nem hozta meg határozatát, felke- 
reste az Ipartestület ügyészét, hogy tolyamat- 
ban levő vizsgálatról nyilatkozatot adjon kü- 
lönösen arra nézve, hogy az Ipartestület ve- 
zetőségének mi a hivatalos álláspontja. 

Az ügyész a következőket mondotta: 
Elképzelhetetlen törvénycsavarás kellene 

ahhoz, hogy a tanács azt allapitsa meg, mi- 
szerint az előljáróság eltávolitásának helye 
van. Az 1848: XVII. törvénycik 148. parag- 
rafusa világosan, minden kétértelmüség nél- 
kül mondja, hogy ha valamely Ipartestület 
előljáróságe a reá bizott iparhatósági teendő 
végzését az iparhatóság részéről történt meg- 
intés dacára sem foganatositja kellően, az 
Ipartestület által az iparhatóság felhivására 
más előljáróság váasztandó. - Kérdezem : 
van-e olyan merész ember a világon, aki azt 
a valótlanságot meri áltitani, hogy a testület 
az ipathatóság részéről valamely iparhatósági 
teendőnek nem kellő végzése miatt a szóban- 
forgó teendőnek a jövőben való kellő vég- 

Movács Béla heszámolója 

a gim Legolcsobb árban beszerezhető 

zése végett megintetett és a testület előljáró- 
sága ezen teendő végzését a megintés da- 
cára sem foganasitotta kellően. 

Mindenki tudja, hogy ily megintés nem 
történt, ennéltogva az előljáróság eltávolitá- 
sának törvényes előfeltétele hiányzik. Nem 
hiszem, hogy Kovács Béla primár uralma 
idejében az interimár tanács ilyen intézkedést 
tegyen. 

Megjegyzem, hogy az egész akció azért 
is törvénytelen, mert a hivatkozott törvény- 
szakasz értelmében csak valamely iparható- 
sági teendő nem kellő végzése miatt vau 
helye az előljáróság eltávolitásának, már pe- 
dig az összes vádpontok közül egy sincsen 
amely iparhatósági teendőkre vonatkozna, 
hanem mind csak a szorosabb értelemben 
vett testületi ügyekre vonatkozik, amelyekre 
nézve az előljáróság birája csak a testület 

tagjainak összesége lehet, akik ezen jogkörü- 
ket a közgyülésen gyakorolhatják. 

tt 

Prrim bál 
Nagy és igazolt várakozás előzi meg az 

idei purim bált, melyet a zsidó hitközség 
rendez a Redut összes termeiben március 
3-án. Ezzel a várakozással a rendezőség tel- 
jesen tisztában van és ennek a várakozásnak 
minden tekintetben meg is akar felelni. Időt, 
táradtságot és anyagi áldozatot nem kimélve, 
olyan bált akar rendezni, mely eddig Salon- 
tán nem volt. Már maga a Redut nagyterme 
is külön látványosságszámba fog meonni. 

Végre sikerült a világhirü 

„OSRAM villanyégőt 
beszereznem, amelynek minden darabjáért 

1000 égési órát garantálok. 

BALOGH LAJOS 
villanyszerelőnél, Regele Ferdinand 3. 

l 
Anyák, akik szeretik a gyermeküket, 

1 

megnézik a „Szegény kicsi árvát" az Urániában.



Helyárak: 30, 25, 20, 15, 10 lej. - 

Bevonuló épitő- Március 3. 6 ella 
nagy miüsoros táncmulatsága. 
JÁMBOR tánciskolában Piata Uniri (Toldi tér) 
2. az összes termekben. Vasárnap d. u. és 

este kolon JOZSI bácsinál. 

Meghivó 
A salontai Ipartestület 1934. évi február 

hó 11 én, vasárnap déelután 3 órakor, az Ipar- 

testület székházában tartja 1933. évi 

XLVII. évirendes közgyülését, 
melyre az Ipartestület minden tagját oly fi- 

gyelmeztetéssel hivjija meg, hogy az 1934. 

lebruár hó 11-re hirdetett közgyülés, a meg- 

jelent tagok számának elégtelensége miatt 

-nhatározatképes nem volt, jelen közgyülés te- 

kintet nélkül a megjelent tagok számára ha- 
tározatképes lesz. 

NAPIREND: 
1. Elnöki megnyitó és előljáróság évi 

jelentése. 

2. Ipartestület és Otthon 1933. évi záró- 
számadásainak bemutatása és elfogadása. 

3. Elnökválasztás. 

4. Uj előljáróság választása, 24 rendes, 

6 póttag és a számvizsgáló tagok megválasz- 

tása. 

5. 1934. évi költségvetés megállapitása. 
6. 20 iparhatósági megbizott választása. 

7. Az alapszabályok értelmében beadott 
inditványok tárgyalása. 

Salonta, 1934 február 16. 
NÉMETH LAJOS HUNYADI GÉZA 
h. ipt. jegyző. ipt. elnök. 

bpbepdpbpbdbe 

A városi 
villanyerőre berendezett 

miűümalom 
Str. Horia 37. sz. alatt 

őrleményei 
a legmesszebbmenő igényeket 

kielégitik. 
Kipróbált munkaerők ! 
Pontos kiszolgálás! 

dbdbebb 

Meghivó 
A „salontai Iparos Dalegylet" 1934. feb- 

ruár hó 18-án, vasárnap d. u. 3 órakor aj 

róm. kath. iskolában 

RENDES ÉVI KÖZGYŰLÉST 
tart, melyre tisztelettel meghivjuk az egylet 

összes vezetőségi, választmányi, müködő, 

pártoló, tiszteletbeli és alapitó tagjait. 
Inditványok 10 nappal a közgyülés előtt 

az elnökségnél irásban adandók be. 
Salonta, 1934. február 1. 

ELNÖKSÉG. 

Aki látta az „Édesanyám" c. filmet, az meg- 

nézi a „Szegény kicsi árvát az Urániában 

11 10 Cigányzene 

Február 18-án este fél 9-kor a Redutban Szemes Gyula jubiláris előadása. - 

Gyorgyeszku Pál, Balogh Ferenc, Bajó János, Székely Sándor, Balogh László, Kiss László, Szigeti István, Sz 

- legyek elővélelhen INI IIJ08 nin zletében taptalót, - 
mat 

Rádlómüss: 
Vasárnap, február 18. 
Bucuresti 

11"45 Egyházi zene 
12 Szimfónikus lemezek 
18 Zenekar 
2215 Daljáték 

Budapest 
1015 Hirek 
11 Szentbeszéd az Egyetemi templomból 
1215 Evangélikus istentisztelet 
4 Előadás 
4145 Magyari Imre és cigányzenekara 
6720 Elbeszélés 
6750 Szalonzene 
740 Előadás 
825 „Szibill" operett 3 felvonásban 

Hétfő, február 19. 

Bucuresti 
18 Rádiózenekar 
1015 Ének 
21 Vonós- négyes 
22-15 Zongora 

Budapest 
7.45 Torna, utána gramolon 

10.45 Hirek, utána előadások, 
moton 

2.30 ,Harmónia" női együttes 
4730 Diákfélóra 
5 Asszonyok tanácsadója 
6 Előadás 
6730 Ének 
7 Német nyelvoktatás 
8 Elbeszélés 
840 Hangverseény 

közben gra- 

Értesités! 
Tisztelettel értesitem Salonta város 

n. é. közönségét, hogy 

a Dániel József féle 

a madai napon álvelttem. 

Üzletemben naponta a legírissebb 

marha-, sertés es növendékhús, zsir, 
felvágott s minden e szakmába vágó 

húsnemü a legolcsobb napi árban kap- 
ható. Pontos, ligyelmes kiszolgálás ! 

Szives pártiogást kér, tisztelettel : 
Tóőth Sándor hentes és mészáros 

Calea Reg. Maria (Aradi-ut 16. szám. 

FÜVESKERTBEN, Str. Gheorge Lazar 
(Nefelejts ut 12 sz. ház 9 vékás beltelekkel 

gazdasági épületekkel gyümölcsiákkal együtt 
eladó, és 5 kocsi első termés lucerna eladó. 
Ertekezni u. o. 

dbbdbdabedbbab 
JIt a bálszezőn! 

Báli selyemharisnyák, relikülök, 
sitrasszok, ruhadiszek, csipke- 

különlegességek, 

kézimunka anyagok nagy 

választékban 

Rubinné üzletében 

Slőnyomdámba a legujabb 
sablonok érkeztlek 7 

.. 

két ismeretlen ur, 

zsemperek, 

Jámbor tánciskola Piata Ü 
(Toldi-tér) 2. 

Mástfélmilliót 
a tuniszi kórház egy 

koldustól 
Az „Az Ujság" eredeti tudósitá 
Tuniszból jelentik: Különös 

don jutott másfélmillió frankos öri 
séghez az itteni irancia kórház. Ne 
régiben egy Ferdinand Pasaguier ne 
80 éves francia koldus jött a kórház 
és menedéket kért. A kórház or 
sai el is helyezték az egyik kórtere 
ben a nagyon rossz állapotban lé 
rongyos öreget. Három hónapig élt 
kórházban. Senkivei sem érintkeze 
csak havonta egyszer jött ki hoi 

akikkel hossza 
és diszkréten tárgyalt. 

Most meghalt az öreg koldus 
holmija között végrendeletet talál! 
Ebben a végrendeletben az öreg 
dus másfélmillió frankos vagyonát 
kórházra hagyta. Kiderült, hogy 
öreg egyáltalában nem volt kold 
Dusgazdag kereskedő és spekuli 
volt, aki mintegy tiz évvel ezel 
vonult vissza az üzleti életből. Nagy 
gyonát egy bankban helyezte el 
gondosan titkolta. Eddig még is 
retlen okokból lemondott az é 
javairól, rongyokban járt, alig ev 
és különböző menhelyeken lakott. 
bankkal fentartotta az érintkezését 
a két ismeretlen ur, aki időnk 
meglátogatta a bank két tisztvisel 
volt. Azért jöttek, hozzá, hogy refe 
janak neki értékpapirjáinak árfol 
máról. Végrendeletében ugy intézi 
dett, hogy másfélmillió összeg na 
részét maga a kórház kapja, 
kisebb részét viszont azok közöl 
betegek között osztotta fel, akik éll 
utolsó napjaiban közelében voltak 
rokonszenvet mutattak iránta. 

Apróhirdetések 
DARÓK FÉLE cséplőgép eladó, 

bérbeadó. Értekezni C. Reg. Ferd. (Rat 
ut) 66. 

ORADEAI házamat átcserélném al 
mas salontai házzal. Rubin. 

CSÉPLŐGARNITURÁT herefejtővel 
szerelve, esetleg külön is megvételre kere 

Jakab Samu Bíhor. 
KIADÓ és azonnal elfoglalható a 

Mihai Viteazul 11 sz. alatt egy 2 sz 
udvari lakás. Értekezni Sir. M. viteazul 

Március 3-án nagy müűs 
rekruta táncmulatság 
bacsinál ! Minden vasál 

kolonest.


